
 
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  27 DE MAIG  DE 2008 
HORA  2/4 DE 10 DEL VESPRE  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercé Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Francisco Centeno López 
 -  Gemma Ubasart González  
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
       l’acta de la sessió anterior.  
   
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
 
   3.- Modificació diverses ordenances fiscals 
 
   4.- Proposta per la llibertat de Franki 
 
   5.- Proposta sobre la situació de Birmània  
 
   6.- Assumptes sobrevinguts 
 
   7.- Suggeriments i preguntes 

- José Manuel Fernández  
   Interventor acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR  

    
 Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 
  

Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 330 del dia 22 d’abril al 409 del dia 22 de maig de 
2008. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del 
dia 28 d’abril, 5, 12 i  19 de maig de 2008. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 3.- MODIFICACIÓ DIVERSES ORDENANCES FISCALS 
 



ATESA la necessitar de modificar diverses ordenances fiscals per tal d’introduir noves tarifes o 
adequar les existents a l’evolució del cost de la vida. 
Vist el que es preveu als articles 16 i 17 del Text refós de la Llei reguladora de els hisendes 
locals. 
Vist  l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de les següents ordenances fiscals, d’acord 
amb l’annex que figura a l’expedient: 
- Ordenança fiscal núm. 15, reguladora de la taxa de mercats. 
- Ordenança fiscal núm. 24, reguladora de la taxa per l’estacionament de vehicles de tracció 

mecànica a les vies publiques municipals. 
SEGON.- Sotmetre les referides modificacions a informació pública durant un termini de 
trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovades les modificacions en cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar el seu text íntegre en el Butlletí 
Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicades. 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas, pel PSC tot dient que l’expedient té per objecte la 
modificació de les tarifes de diverses ordenances fiscals reguladores de taxes municipals, per 
tal d’adequar les seves quanties a l’evolució dels costos dels serveis o per tarifar nous serveis 
o ocupacions del domini públic. 
Pel que fa a la taxa de mercats a la tarifa actualment vigent de la taxa de mercats no es 
preveu la quota a cobrar a l’aparcament, el supermercat i el bar-resturant del mercat 
municipal, atès que en el moment d’aprovar la revisió d’ordenances fiscals per a 2008 no es 
coneixien els costos de funcionament del mercat municipal. 
Els costos a repercutir són aquells referents a consum elèctric, neteja, gas, telefonia, 
manteniment d’ascensors, així com la previsió de despeses de reposició de l’instal�lació. A 
cadascun dels concessionaris se’ls hi repercuteix en funció dels coeficients de participació de 
tot el complex Plaça Major que es marcava en els corresponents concursos. 
En aquest moment ja és possible establir una previsió de costos per a aquest any i d’acord 
amb l’estudi econòmic, els imports que cal repercutir a aquests tres concessionaris és el 
següent: 
- Aparcament: 6.052,79 EUR mensuals 
- Supermercat: 2.236,89 EUR mensuals 
- Bar-restaurant: 171,87 EUR mensuals 
L’acord també preveu modificar els articles 1 i 2 de l’ordenança fiscal però es tracta d’una 
modificació de tipus tècnic, de millora del redactat, sense cap altre tipus d’afectació.  Així 
mateix, les tarifes que contempla l’ordenança per a les parades del mercat setmanal o per a 
les parades fixes del mercat municipal no varien en relació a les actualment vigents. 
Pel que fa a la taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica a les vies públiques 
municipals, es proposen dues modificacions: 

a) D’una part, una modificació de la quantia de la taxa per hora d’estacionament a la 
“zona blava”, que passa de 0,70 EUR/hora a 0,80 EUR/hora 

b) D’altra part, introduir un paràgraf que estableix que no s’aplicarà la taxa, i en 
conseqüència no s’exigirà la tarifa, per als estacionaments no superiors a 30 minuts. 

La no subjecció a la taxa dels estacionaments inferiors a 30 minuts pretén reforçar l’objectiu 
d’aquesta taxa, que no és recaptatori sinó incentivador de la mobilitat en les zones centrals i 
comercials del municipi.  En aquest sentit, tot i incrementar la quantia de la taxa, aquest 
increment només afectarà a aquelles persones que deixen estacionat el seu vehicle un temps 
superior al que es considera raonable per realitzar una gestió administrativa, una compra, etc. 
S’obra un torn d’intervencions amb el grup de Convergència i Unió, la Sra. Gemma Perich, 
exposa que primerament voldria fer una consideració,  pensem que cal que les propostes 
d’ordenances passin per la comissió que les treballa. I això  no és una setmana abans del ple.  
Les propostes tècniques d’ordenances, encara que no els ho sembli, també es  poden 



esmenar, i al final per què ¿ perquè surten unes propostes millorades que recullen les 
voluntats i objectius polítics de tots?.  
Així doncs, passant a les modificacions, pel que fa a la modificació de l’ordenança núm. 15 de 
la taxa de mercats,  és cert que s’introdueixen els coeficients que es van concretar en el plec 
de clàusules del concurs del mercat, supermercat i aparcament, però el que és important, és 
que la previsió que l’equip de govern ha fet dels costos  i despeses generals  que s’han de 
repercutir en el mercat, supermercat, aparcament i bar  –restaurant  i que es concreta  en 
aquesta ordenança, i desitgem que  sigui prou ajustada, perquè sinó al final, la desviació anirà 
a càrrec  del pressupost municipal. 
Per aquest motiu, igual que ho vam fer per les tarifes de l’aparcament soterrat, demanem a  
l’equip de govern d’aquí a un any, encara falta, però que no s’oblidi, que convoqui una 
comissió d’ordenances per avaluar els costos reals d’aquesta instal�lació i que per tant es 
pugui corregir, i quan dic corregir, no sempre em refereixo que hagi de costar més, potser 
mesures d’estalvi i tenir bona cura de les instal.lacions ajuda a que les despeses es redueixin, i 
per tant també es pugui reduir la repercussió d’aquestes taxes. 
Pel que fa a l’ordenança fiscal núm. 24: taxa per l’estacionament de vehicles de tracció 
mecànica a les vies públiques municipals, perquè ens entenguem les zones blaves; de fet, aquí 
s’entén el perquè no s’ha convocat una comissió d’ordenances, bàsicament o primordialment, 
perquè és una proposta que ja estava ja beneït, forma part d’una proposta del programa 
electoral del Partit Socialista, la  famosa mitja hora gratuïta. Vostès deien: Farem gratuïta la 
primera mitja hora de zona blava, i el Pla d’actuació Municipal de l’equip de govern també ho 
recull diu: oferir 30 minuts d’aparcament gratuït a l’ àmbit de la zona blava. Però el que no 
diu, és que la fracció horària, abans valia 0,70 € per hora, i ara val 0,80 cts.   
Bé, potser en tota la publicitat que n’ha fet l’equip de govern, hauria de dir també, que 
aquesta mitja hora només serà gratuïta  per aquells usuaris que s’ hi estiguin mitja hora o de  
menys, però per aquells que necessitin la zona blava més de mitja hora, no es beneficiaran  
d’aquesta gratuïtat tan explicada i a més pagaran 0,10 € més cara la fracció horària  
En altres ocasions , sense que l’equip de govern anterior ho hagués publicitat però,  s’havia 
modificat l’horari de la zona blava a petició dels veïns, de fet, va passar de les 9 del matí a les 
9,30 i també es va escurçar al migdia de les 13,30 a les 13h, per ser un horari més comercial i 
apte pels veïns. Però, no passa res, només que ens sembla que la proposta que porten avui al 
ple, no recull amb prou exactitud allò que sembla que l’equip de govern va publicitar en època 
de campanya electoral i fins el dia d’avui.   
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer, diu que el vot del seu grup serà a favor d’aquesta 
modificació, si més no volem fer uns aclariments, pel que fa a la taxa de mercats núm. 15, 
volem deixar clar que és estimatiu perquè no sabem els costos reals que tindrà el consum i 
manteniment d’aquestes instal.lacions, si que els coeficients que s’han aplicat són els que es 
van pactar, però els imports cal que s’ajustin a l’alta o a la baixa, perquè són estimatius. I pel 
que fa a la núm. 24, dubtem si queda ben clar que si no passes de 30 minuts en 
l’estacionament, aquest  és gratuït, però si hi estàs 31 minuts els has de pagat, no se si queda 
prou clara l’ordenança. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas pel PSC explica pel que fa a la taxa de mercat, és 
només la previsió de costos, posteriorment caldrà veure si hi ha desviacions,  
I en quan al text de l’ordenança d’estacionament en la zona blava, reflexa que és 
estacionaments no superiors a 30 minuts, i aquesta mesura afavoreix la rotació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 4.- PROPOSTA PER LA LLIBERTAT DE FRANKI 
 
Durant la Festa Major de Terrassa del 2002, en el marc de les activitats de l‘espai “Jove tu també 
pots...”, un grup d’unes trenta persones participaren en una cercavila per demanar que es retiressin 
les banderes espanyola i europea del balcó de l’Ajuntament. Després de varis intents de despenjar 
les banderes, hi va haver una càrrega policial per intentar impedir l’acte. Tot plegat va acabar amb 
set persones ferides sense que es produís cap identificació ni detenció. Arrel d’aquests fets, 



l’Ajuntament va demanar que s’obrís una investigació i mesos més tard dos joves terrassencs rebien 
unes citacions judicials. 
El judici a Terrassa 
El 8 de setembre de 2004 es va realitzar el judici en que s’acusava als dos joves terrassencs 
dels delictes d’ultratges a Espanya, atemptat a l’autoritat i desordres públics. Cal destacar 
que: 
- En declaracions prèvies un agent va dir que li havien passat els noms dels joves en un paper. 
- La policia no va reconèixer cap de les persones acusades. 
- A les fotografies presentades no hi figuren els acusats. 
El 22 de setembre de 2004, Enrique Rovira del Canto, titular del jutjat penal número 2 de Terrassa, 
va sentenciar a un dels joves a 2 anys i 3 mesos de presó i 8 mesos de pena multa. L’ altre a 1 any i 
6 mesos de presó, i 7 mesos de pena multa. 
El recurs a l’ Audiència Provincial de Barcelona 
Davant d’aquesta sentència es va presentar un recurs d’apel�lació a l’Audiència Provincial demanant 
l’absolució d’en Franki. 
El dia 1 d’Abril del 2005 la Secció Segona de l’Audiència Provincial, integrada per Pedro Martín 
Garcia, Javier Arzúa Arrugaeta, José-Carlos Iglesias Martín i Maria José Magaldi Paternostro, va 
ratificar la sentència del jutge i ex-fiscal militar, Enrique Rovira del Canto, que condemnava a presó 
al jove egarenc. 
La petició d’ indult a l’ Estat Espanyol 
Tot i que en un primer moment l’Ajuntament de Terrassa s’havia presentat com acusació particular, 
posteriorment la junta de portaveus del consistori (a excepció del representant del PP) va decidir 
formular la petició d’indult en favor d’en Franki. A finals del passat mes de maig, el jutge Rovira del 
Canto, coneixedor de que la petició d’indult ja estava tramitant-se, va decidir aturar l’ingrés a presó 
del jove terrassenc basant-se en què la condemna era inferior a 3 anys i es corria el risc 
d’empresonar algú que posteriorment podria ser indultat. 
Per altra banda, setmanes més tard, l’Audiència Provincial de Barcelona va decidir acceptar revisar 
la seva resolució com a conseqüència de l’incident de nul�litat presentat per la defensa. Si decidissin 
declarar nul�la la seva resolució haurien de tornar a pronunciar-se, però si optessin per no anul�lar-
la, la defensa tindria la possibilitat de recórrer al Tribunal Constitucional per intentar aconseguir 
l’absolució. 
Denegació de l’indult 
El dimecres 22 de març del 2006, els advocats d’en Franki van saber que la petició d’indult havia 
estat denegada i el van citar al jutjat pels següents motius: 
- Notificar la denegació de la petició d’indult per part del Ministeri de Justícia 
- Comunicar que ha finalitzat la suspensió de l’execució de la sentència motivada per la petició de 

l’indult 
- Confirmar que continua el procés per a executar la sentència de 2 anys i 7 mesos de presó 
- Informar que disposava d’un termini de 7 dies per ingressar a presó 
Així doncs, es va ratificar la sentència dictada pel jutge ex-militar Rovira del Canto. La defensa va 
presentar un recurs al Tribunal Constitucional que va aturar en aquell moment l’ingrés a presó d’en 
Franki. 
ATÈS que el passat divendres 18 d’abril de 2008, els advocats d’en Francesc Argemí, reberen l’acta 
de desestimació del recurs presentat davant el Tribunal Constitucional espanyol en la que afirma 
“carece manifiestamente de contenido que justifique una decisión sobre el fondo por parte del 
tribunal constitucional”.  
ATÈS que el passat dilluns 28 d’abril de 2008,  Francesc Argemí va ser detingut i empresonat sense 
avís als advocats i prescindint del tràmit de la citació prèvia. Actualment es troba empresonat al 
Centre Penintenciari de Can Brians 2. 
ATÈS  que en les últimes setmanes s’han realitzat nombroses mobilitzacions arreu dels Països 
Catalans: manifestacions, comunicats, actes públics i aporvació de mocions en ajuntaments. 
El grup municipal de L’Altraveu, a proposta de l’Assemblea de Joves de Castellar que forma part de 
la campanya, proposem al Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 



PRIMER.- Demanar la immediata posada en llibertat d’en Francesc Argemí que actualment es troba 
sota privació de llibertat a la presó de Can Brians 2, entenent així que aquest ajuntament es suma 
al suport que des d’arreu dels Països Catalans s’està duent a terme en relació amb aquest cas. 
SEGON.- Manifestar el compromís d’aquest ajuntament vers els drets i llibertats fonamentals 
inherents a tot individu en un estat democràtic i de dret, mostrant un clar rebuig a que accions 
repressives d’aquest tipus es tornin a repetir. 
TERCER.- Instar al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, i en concret a la 
Secretaria de Serveis Penitenciaris, Rehabilitació i Justícia Juvenil, perquè estudiï d’inmediat 
l’empresonament i es faci efectiva la revisió del cas d’en Francesc Argemí. 
QUART.- Instar el Parlament espanyol l’abolició del delicte d'ultratge a la bandera espanyola. 
CINQUÈ.- Traslladar aquest acord de Ple al Departament de Justícia; a la Secretaria de Serveis 
Penitenciaris, Rehabilitació i Justícia Juvenil; al Ministerio de Justícia: al Parlament espanyol i a en 
Francesc Argemí. 
SISÈ.- Publicitar aquest acord als mitjans de comunicació locals. 
La Sra. Gemma Ubasart de l’Altraveu, dona lectura a la proposta.  
En torn d’intervencions el Sr. Oriol Papell,  per ERC diu que el Grup d’Esquerra tenia una proposta 
semblant, però al veure que el Grup de l’Altraveu en presentava una, ens hi adherim i hi donem tot 
el nostre suport. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5.- PROPOSTA SOBRE LA SITUACIÓ DE BIRMÀNIA 
 
Per a tots els governs democràtics, la pau és un dels valors essencials, així com el respecte als 
drets humans.  
La població de Myanmar (Birmania) està patint des de fa més de 40 anys, per a ser exactes 47 
una dictadura militar. Tot i que l’any  1990 es van celebrar les primeres eleccions 
“democràtiques” , on la junta militar va perdre de manera esbromadora davant la Lliga 
Nacional per a la Democràcia, encapçalada per la premi Nobel de la Pau Aung San Suu Kyi, 
aquestes eleccions no varen servir per a  res, doncs el govern militar va ignorar completament 
els resultats  i a més a més va empresonar la líder de l’oposició, que avui en dia encara 
segueix en la mateixa situació. 
El setembre de l’any 2007 més de 20.000 persones, entre elles aproximadament uns 10.000 
monjos  budistes varen manifestar-se de manera pacífica a favor de la democràcia i així 
mateix demanar l’alliberament de Aung Suu Kyi.  Les repressions per part de la junta militar 
van ser inhumanes.  
Des de setembre de 2007 el govern militar encapçalat pel general Than Shwe està rebent 
pressions internacionals demanant la democràcia i la llibertat del poble de Birmània. Però la 
junta militar no escolta a ningú. 
Per a més tragèdia només cal afegir el pas del cicló Nargis el passat dia 4 de maig el qual  va 
devastar el territori i ha deixat més de 100.000 morts i el país en un caos absolut.  Les 
autoritats del país no han permès l’entrada al país d’especialistes estrangers  enviats per a 
coordinar la distribució de l’ajut humanitari. Tot just ahir dia 19 de maig i després de 15 dies 
de la tragèdia el general Than Shwe es va dignar visitar la zona i a permetre l’entrada d’ajut 
humanitari només dels països asiàtics però en cap cas dels occidentals. 
La població birmana està suportant un règim tirà, dictatorial i absolutista  on els militars 
violen, esclavitzen , torturen i maten impunement. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Denunciar la situació política al país sota una dictadura intolerable. 
SEGON.- Continuar treballant des del nostre entorn per a què la democràcia i els drets 
humans siguin una realitat propera a Birmània. 
TERCER.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya i al Govern de 
l’Estat Espanyol. 
La Sra. Glòria Massagué pel PSC presenta la proposta. 
En torn d’intervencions la Sra. Montse Gatell  per CiU exposa que el nostre grup votarà a 



favor d’aquesta proposta que fa la Regidora de Cooperació i Voluntariat, en nom de l’equip de 
govern. 
Tot i així, no volem estar-nos de fer algunes reflexions al respecte, sobretot perquè malgrat 
que entenem l’esperit de la proposta, ens sembla que aquesta és poc concreta en els seus 
acords, poc resolutiva, i per altra banda, en referir-se només a Birmània, i fent-ho només a 
causa de la catàstrofe provocada en aquell país pel cicló Nargis el passat 4 de maig, sembla 
una proposta oportunista, per sortir del pas i prou. 
Fa uns anys, l’equip de govern d’aquest ajuntament, format per CiU, PSC i ERC, i amb el vot 
favorable dels grups de l’oposició, van decidir limitar l’aprovació de mocions i propostes de 
resolucions en aquest Ple si no tenien a veure directament amb Castellar. No vol dir que no es 
pogués aprovar una moció com aquesta, però, en tot cas, es faria si Castellar hagués fet una 
aportació en forma d’ajut al país a causa del cicló i s’aprofitaria per denunciar la situació 
política del mateix.  
És cert que amb aquesta dinàmica, de vegades podia semblar que Castellar era del tot 
insensible a les desgràcies que assoten massa països avui en dia. 
Però quan ens trobem amb una proposta com aquesta, no ens queda més que preguntar-nos 
per què ara, i per què només Birmània. És que Birmània és notícia, ara mateix, ens podeu 
respondre. Però fixeu-vos que el que denunciem en aquesta proposta és la situació política al 
país “sota una dictadura intolerable” (cito textualment), i Birmània pateix aquesta situació des 
de fa 47 anys. Per tant, acceptem que aprovarem aquesta proposta perquè hi ha hagut un 
cicló devastador que ha provocat més de 100.000 morts i que malauradament en provocarà 
moltes més a causa d’epidèmies i de la negativa del règim militar a l’entrada de cooperants 
internacionals que podrien salvar moltes vides. 
És a dir, hem caigut a la xarxa sempre tendenciosa del poder mediàtic. 
Per això, en la nostra intervenció, volem recordar Sudan, Sri Lanka, Algèria, el Sàhara 
Occidental, l’Afganistan (de qui de cop i volta, ningú en parla), Indonèsia, les Filipines, 
Somàlia, Txetxènia, Tadjikistan, Costa d’Ivori, Armènia, Etiòpia-Eritrea, Burundi, Níger, Síria, 
Nepal, Kenya, Guatemala, Rwanda, Turquia, Yemen, el Líban, Haití, Palestina, Uganda, Timor 
Leste... i tots els altres països, fins arribar a 42, que són els que figuren en el llista de 
conflictes internacionals. I hi podríem afegir: oblidats. 
El fet d’aprovar aquesta mesura que es proposa al ple no pot constituir una mera “operació de 
màrqueting institucional”, un gest fruit de l’atenció mediàtica que està rebent el fet en concret 
i el conseqüent efecte sensibilitzador que provoca en el conjunt de la ciutadania. S’ha de fer 
un exercici de coherència i de responsabilitat com a institució i donar un tractament objectiu i 
equitatiu a la realitat internacional, lluny del soroll mediàtic. 
Condemna a l’actitud de la Junta militar de Myanmar, sí, però no oblidem que existeixen molts 
més règims autoritaris que no respecten els drets humans, i que, si fem aquest gest, aquest 
consistori els hauria de condemnar tots. 
Per part de l’Altraveu la Sra. Gemma Ubasart intervé per dir que des del grup de l’Altraveu 
estem i estarem d’acord sempre i  sense excepcions en exigir el respecte escrupulós dels drets 
humans a Birmània i a tot arreu, la situació que es viu en aquest estat, com  en molts altres és 
greument denunciable, situació que a més s’ha vist agreujada per una catàstrofe natural, ara 
bé però, cal que la llunyania d’aquesta realitat no ens faci perdre de vista el aquí i ara. L’Estat 
Espanyol, de cap de les maneres pot ser posat com un exemple de respecte dels drets 
fonamentals, les sensibilitats aquí expressades pel Partit Socialista, ens agradaria que no es 
limitessin a aquests casos tant llunyans, no en va, cada cop que un relator de Nacions Unides 
visita l’Estat Espanyol es posa les mans al cap elaborant contundents informes que les 
autoritats del seu partit i d’altres intenten amagar. Així dons el relator especial contra la 
tortura, en el seu informe de l’any 2003 afirmava que en el nostre Estat la tortura és una 
practica més que esporàdica i que cal prendre mesures urgents per eradicar-la. La 
coordinadora per a la prevenció de la tortura denuncia que anualment té coneixement d’un 
800 casos acreditats de tortura i mals tractaments. En les seves mesures el relator en destaca 
l’abolició del règim d’incomunicació o de necessitat d’acabar amb la impunitat cap a 
torturadors que avui en dia es produeix a través de l’arxivació gairebé sistemàtica de 
denuncies que imputen aquest delicte funcionaris varis o l’indult de les poques condemnes que 



algun magistrat s’atreveix a dictar, indult que com hem comentat anteriorment no ha estat 
concedit a en Franki. 
El 14 de maig el relator especial sobre la protecció als drets humans en la lluita contra el 
terrorisme, va fer públiques les conclusions de la seva visita oficial a l’Estat Espanyol, en 
aquest text alerta el greu perill que corre una democràcia quan es fa un us extensiu del 
concepte del delicte de terrorisme per penalitzar activitats que no constitueixen i no guarden 
suficient relació amb actes de violència de greu. Així doncs feia referència als macros judicis 
que s’estan duent a terme a més de 250 persones que formen part d’organitzacions culturals, 
socials i polítiques de l’Esquerra Aberchale i altres moviments socials bascos que fins el 
moment havien actuat de manera pública i legal seguint la doctrina del Jutge de l’Audiència 
Nacional Sr. Baltasar Garzon de que tot és ETA s’imputen greus delictes a professors 
universitaris, regidors d’agrupacions d’electors, membres d’associacions de defensa a la 
llengua, advocats, històrics, pacifistes entre altres, també feia referència el relator a la 
il.legalització i empresonament dels dirigents d’unes opcions polítiques que suposen un 20% 
de l’electorat basc.  
Per concloure val a dir que una cinquantena d’organitzacions de drets humans a l’Estat 
Espanyol entre les que es troben moltes de Catalanes com la Comissió Defensa al Col�legi 
d’Advocats, L’Observatori del Sistema Penal i els Drets Humans de la Universitat de Barcelona, 
Associació de Cristians contra la tortura o Justícia i Pau han denunciat els riscos de la 
criminalització que corren els defensors de drets humans, avui i aquí a casa nostra, sobretot 
aquells que tracten de temes de maltractament i tortura. Hem tornat a seure al banc dels 
acusats  de  l’Audiència Nacional en un judici que va començar fa més d’un mes, se’ls acusa 
pel que són no pel que han fet, i això alguns juristes anomenen el Dret Penal d’Autor, 
segurament molts d’ells l’únic delicte que han comes és el fet d’entossudir-se i seguir creient 
que encara que amb imperfeccions vivim en un estat de dret, segurament l’únic delicte que 
molts han fet ha estat la defensa sempre pública de la necessitat de garantir els drets 
fonamentals a totes les persones sense excepció i denunciar violacions de drets per part de 
poder sobirà, ingenuïtat segurament, però també dignitat escassa en aquests temps que 
corren. Deu anys de presó els espera per davant a aquestes persones i malauradament no 
estem parlant de Birmània. 
Intervé per ERC el Sr. Jordi Permanyer tot manifestant el suport del seu grup, entenem que 
la proposta de resolució sobre la situació de Birmània bé donat perquè des de l’Ajuntament es 
volia fer una aportació econòmica i a la vista de l’actuació de la dictadura birmana que ho ha 
deixat entrar aquest ajut humanitari dels països occidentals s’ha optat per presentar aquesta 
proposta sobre la situació a Birmània. Des d’Esquerra Republicana demanem que la denuncia 
es faci per a totes les dictadures del mon i per tots aquells que no respectin els drets humans i 
les llibertats individuals i també dels pobles, i també volem recordar que això també passa a 
Espanya. 
Finalment la Sra. Glòria Massagué pel PSC, per dir que en un inici la intenció era destinar-hi 
la quantitat de 3.000 € de la partida d’emergències, però vistes les dificultats que realment 
aquesta quantitat arribés a la població es va parlar amb els membres de la Comissió 
Permanent i es va acordar primer denunciar la situació i a posteriori, quan s’obrin les portes a 
l’ajut internacional hi distinariem aquests diners. També dir que estic d’acord en que no 
solament és Birmània sinó que hi ha moltissimes poblacions que estan patint dictadures 
militars, i que en tot cas en un proper Ple es pot redactar una proposta conjunta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
6.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
6.- No n’hi ha  
 
 7.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Inicia el torn el Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya, i el  Sr. Oriol Papell  fa les 
següents preguntes: 



1.- S’han dut a terme diversos reunions amb els grups municipals i la Regidoria de Cultura per 
tal de confeccionar el reglament del Consell Local de Cultura. 
En aquestes reunions i ha hagut i s’ha arribat a acords que han permès consensuar el 
Reglament del Consell Local de Cultura. 
Si hi ha acord entre els diferents grups municipals, perquè no s’ha portat el reglament del 
Consell Local de Cultura a aprovació del Ple de l’Ajuntament? 
Contesta el Sr. Alcalde i diu que no s’ha portat a aprovació perquè, des de l’Equip de Govern 
considerem que s’hauria d’unificar i homogeneïtzar els diferents consells de participació i per 
tant hi ha la intenció d’establir un debat dins d’una comissió de recent creació, per intentar 
fixar uns criteris que ens puguin servir per els diferents consells que es vulguin posar en 
marxa durant aquesta legislatura. 
Continua el Sr. Oriol Papell i pregunta: 
2.- El Ple de l’Ajuntament el dia 18 de desembre de 2007, va aprovar per unanimitat i a 
proposta d’Esquerra Republicana de Catalunya l’acord que diu textualment el següent: 
“Aprovar la iniciació per a la creació del Consell local de les persones amb discapacitat, Consell 
que ha de reunir les entitats locals que tenen entre els seus objectius donar resposta a les 
necessitats i anhels de les persones amb discapacitat de la nostra Vila. 
Perquè encara no s’ha fet cap reunió entre els grups polítics  municipals i les entitats locals 
que treballen en el camp de la discapacitat per tal d‘iniciar la creació del Consell Local de les 
persones amb discapacitat seguint el mandat del Ple de l’Ajuntament?. 
Li contesta la Sra. Mercè Giménez dient que efectivament, el Ple del dia 18 de desembre de 
2007 acordà  iniciar els tràmits per a la creació del Consell Local de les persones amb 
discapacitat. En compliment d’aquest mandat, la Regidoria de Benestar Social i Salut, 
competent en aquest àmbit, procedí a fer les actuacions per posar en marxa aquest Consell. 
Així es tractà aquest tema en el sí de la Comissió de discapacitats de Castellar del Vallès, dels 
dies 17 de gener, 7 de febrer i 21 de febrer de 2008, actes de les quals ja disposeu, doncs 
foren enviades per mail. 
En un primer moment la Regidoria informà d’aquesta proposta a les entitats que formen part 
de la Comissió (AVAN, ADIPS, Suport Castellar, Dismòbil, Associació Fibromialgia  i el CAP). 
Debatut el tema, cal dir que les entitats no en foren gaire receptores, s’acordà estudiar la 
proposta, i en conseqüència consultar i demanar informació d’altres consells d’aquesta 
naturalesa que funcionen en diversos municipis. 
Les reflexions que es poden extreure d’aquest debat, de l’estudi de la documentació recollida, i 
de les aportacions fetes pel tècnic de participació, són: 
1. Que aquests consells són operatius en ciutats grans: El Prat, Lleida..., on tenen un major 
nombre d’afectats, però és més discutible en poblacions petites. 
2. No es creu que sigui un instrument de gestió idoni en l’actualitat. Algunes entitats es 
queixen de la burocràcia i duplicitat d’esforços que això comportaria, posant de relleu  que no 
tenen prou temps  ni personal per atendre més reunions,  i es pregunten les motivacions de 
crear ara aquest consell. 
3. Finalment, s’acordà mantenir l’actual comissió com a òrgan de participació i treball en 
l’àmbit dels discapacitats, impulsar-la per tal d’obtenir una millor eficàcia, així per exemple 
dotant a la Comissió d’una major transversalitat cridant a les seves reunions a tècnics d’altres 
àmbits, creant grups de treball.. etc. També es proposà fer un nou plantejament del Consell 
Sociosanitari, perquè sigui més àgil i més obert acollint en el seu sí les preocupacions  i 
propostes de la persones integrants de la Comissió de descapacitats, i així evitar una duplicitat 
i dispersió de consells que el nostre cas a més de ser poc operativa comportaria la duplicitat 
de feina per persones ja de per si prou ocupades. 
Amb aquestes actuacions fetes, aquesta Regidoria dóna per acomplerta el mandat que ha 
rebut del plenari d’iniciar uns tràmits, de creació d’un consell, doncs , la realitat és a vegades 
distinta de les voluntats polítiques, i es palesa que treballar en comissió és una fórmula prou 
provada en el nostre municipi, porta funcionant ja molts anys, i no s’entreveu raons pràctiques 
per canviar-la.  Forma la de comissió que si bé és millorable, garanteix la participació de les 
entitats implicades en el camp de la discapacitat,  sent un bon instrument de treball.  
En resum: 



 
1. No s’ha de convocar cap reunió entre partits i entitats implicades, això no es desprèn de 
l’acord del Ple. 
2. El mandat del plenari ha estat acomplert en el sentit que intentada la tramitació del consell 
aquesta n’ha resultat infructuosa. 
3. Mantenir l’actual Comissió de Discapacitats de Castellar, com a òrgan de participació i 
treball amb les entitats, millorant el seu funcionament. 
4. Millorar el funcionament del consell socionsanitari, perquè pugui fer la funció a Castellar del 
Vallès, la coordinació de TOT allò que pugui relacionar-se amb el benestar social i la salut . 
És en el sí de la comissió de Reglaments l’espai on s’ha de treballar per consensuar un nou 
reglament del Consell Sociosanitari per tal de fer-ho més operatiu, àgil, obert i participatiu i 
així avançar cap a la total integració d’aquest col�lectiu.  
Torna a intervenir el Sr. Oriol Papell per ERC tot fent el següent suggeriment: que quan es 
porti una proposta de resolució al Ple que hi digui, com aquesta, que s’inicií la  creació 
d’aquest Consell, es faci amb les entitats, però també amb els grups municipals que 
representen al Ple, i sobretot amb el que presenta aquesta proposta, per tant suggerim que en 
aquesta reunió hi siguin presents els grups municipals per expressar les seves opinions. 
Intervé la Sra. Montse Gatell, per CiU, tot dient en el Ple de data 11 de març proppassat, 
vam presentar una instància recordant les nou instàncies presentades en el seu moment, al 
llarg d’uns quants mesos i que encara no en tenim resposta. La majoria de vegades es 
demanda d’informació o de documentació de diverses coses; a hores d’ara, després de l’11 de 
març de les nou instàncies de les que esperaven resposta,  encara en queden quatre sense 
haver-ne obtingut; 7 de gener sobre el quadre financer previst i detallat del nou pla de 
comunicació i de la nova publicació de l’Actual; també del 7 de gener, una memòria econòmica 
i de funcionament del casal d’hivern i de la pista de gel, ja que se’ns va donar un quadre de 
les activitats realitzades, però no en tot cas una memòria econòmica i de funcionament; del 9 
de gener la resolució d’aquest Ajuntament referent a les al�legacions presentades pels set 
paradistes de l’actual mercat municipal, en vam tenir coneixement pel regidor Oscar Lomas,  
dels que havia acceptat l’Ajuntament, però no de les presentades pels propis paradistes, del 2 
de març, sobre l’estat actual de la gestió i explotació, així com les previsions possibles sobre 
les instal.lacions esportives del Casino del Racó, i del 2 de març la memòria d’activitats i la 
memòria economia de les instal.lacions de l’UBAE. Aquestes són les que resten, de les que hi 
havia en aquesta llista. Posteriorment m’hem fet d’altres que han estat respostes, i d’altres 
posteriors que encara no han estat respostes, però que estem dins de terminis, per tant 
feríem el plec que sens facilités aquesta informació o documentació. 
Per part del Grup de l’Altraveu el Sr. Francesc Centeno  fa els següents suggeriments: 
1.- Sembla ser que fa pocs dies hi ha hagut algun canvi en el semàfor que hi ha a la benzinera 
i que provoca algunes disfuncions, per això demanen que l’Equip de Govern que estudií quines 
son les conseqüències que ha aquest canvi està produint, per veure si ho estem fent bé, o si 
potser el remei es pitjor que la malaltia. 
2.- Arrel de totes les troballes arqueològiques que s’han fet a la plaça Major, suggeriment a 
l’Equip de Govern que pensi alguna manera de poder fer públiques aquestes troballes i veure 
si val la pena de trobar algun lloc on tots els castellarencs puguem gaudir de tota aquesta 
història que tenim sota el terra de la plaça major. 
3.- Veure quines possibilitats tenim de poder augmentar el nombre de panells informatius. 
4.-  Suggerim al regidor de Comunicació i Projectes Estratègics que no defalleixi en el seu 
intent de buscar acords pel Consell Comunicació. 
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer: 
1.-  També sobre el semàfor del carrer Molí amb la carretera, a l’alçada de la benzinera, les 
cues que es formen, sobretot a primeres hores del matí, i que es revisi la freqüència del 
semàfor, per buscar una altra solució. També fent referència a aquest semàfor, concretament 
el pas de vianants, s’ha marcat el pas però no s’ha rebaixar la vorera que queda molt alta i 
s’hi acumula l’aigua quan plou. Per això demanen que s’arregli aquest pas i es revisi la 
freqüència del semàfor 
2.- Sobre el mercat municipal, el muntacàrregues que utilitzen els paradistes no està adaptat 



per pujar-hi persones i això representa un inconvenient molt important, el fet de que 
constantment s’han de fet viatges des dels magatzems fins a les parades durant tot el dia,  i 
per això demanem l’adequació del muntacàrregues per poder-hi pujar persones. També 
mencionar les goteres que hi ha, i per això demanem que no es recepcioni l’obra fins que 
realment no estigui del tot solucionat aquest problema. 
3.- Finalment i per evitar problemes amb la llei de protecció de dades demanen que es tingui 
cura alhora de reenviar correus electrònics. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 


